

FOR IMMEDIATE RELEASE

## Canadian artists have Something to Say, Listen this Summer at Harbourfront Centre

**TORONTO, ON (May 23, 2017)** – Harbourfront Centre’s 2017 summer season celebrates Canada’s cultural heritage with **Sounds of Home**, a sonic tribute to the strength of the diversity found across the land known as Turtle Island. The season kicks off on June 27 with **Here in the 6ix: Celebrate Multiculturalism Day**, a program offering a full day of free events reflecting Toronto’s rich cultural mosaic.

Four distinct weekend festivals in July form the core of a programming vision that gathers Canadian talent from coast-to-coast-to-coast for an array of evocative and entertaining events ranging from concerts, comedy shows, family activities, culinary events, and late-night afterparties. Audiences and visitors are invited to join us throughout the summer on Toronto’s waterfront to relax on our lakeside vista and enjoy these curated festivals, your favourite annual festivals, and season-long events, such as the **Summer Music in the Garden** classical music series, and our weekly **Free Flicks** outdoor film series and **Dancing on the Pier** events.

“As one of Canada’s leading international centres for contemporary arts and culture, Harbourfront Centre’s waterfront campus will continue to be a meeting place for artists and cultural enthusiasts seeking relevant artistic, cultural, educational, and recreational experiences,” says Marah Braye, Chief Executive Officer, Harbourfront Centre. “Our summer festivals bring together artists from across Canada reminding us of the multitude of voices that create our **Sounds of Home**.”

“The Canadian Multiculturalism Day festivities being held in Toronto and throughout the country will be more spectacular than ever for this Canada 150 year,” said the **Honourable Mélanie Joly, Minister of Canadian Heritage**. “We have a unique opportunity to celebrate our country’s linguistic, cultural and regional diversity. I invite Torontonians and visitors to join family and friends and celebrate in this cosmopolitan city that is open to the world. Let’s all make 2017 a year to remember!”

### **About Here in the 6ix: Celebrate Multiculturalism Day**

Toronto, recently dubbed “the most diverse city in the world” by the BBC, is home to communities from every corner of the globe. On Tuesday, June 27, Harbourfront Centre presents **Here in the 6ix: Celebrate Multiculturalism Day**, a free public event that starts early with a sunrise ceremony, neighbourhood breakfast and morning stretch before an exciting lineup of family-friendly workshops. A full day of performances include **Six String Nation** with Jowi Taylor, an indigenous contemporary dance creation by **Red Sky Performance**, as well the only GTA performance of the national touring production of **The Dream Catchers**, a hip-hop youth musical presented by the **Confederation Centre Young Company**. The day caps off with a mainstage showcase concert featuring Toronto’s own **Kardinal Offishall**.

## About Sounds of Home:

- **Our Home On Native Land** (June 30 – July 3)  
A four-day event, **Our Home On Native Land** will challenge audiences to consider concepts of “Canadianness”. Curated by **Rhéanne Chartrand**, Aboriginal Curatorial Resident at McMaster Museum of Art, this festival acknowledges the creative contributions of Indigenous and new Canadians to the artistic and cultural fabric of Canada, or Kanata. The festival includes performances by **Kinnie Starr, Vox Sambou, Mob Bounce**, as well as **Fireworks** set to music inspired by the festival.
- **Prairies to Pacific** (July 7–9)  
From Red River Valley to the tip of Vancouver Island, Western Canadian artists and musicians offer an array of multidisciplinary arts presentations, concerts and activities beginning with the sounds of potlatch and pow wow, continuing through folk, country and pop, and through a host of musical showcases including soul-R&B powerhouse **Tanika Charles, Delhi 2 Dublin, Alex Cuba**, and a live stage version of the award-winning comedy show **Stop Podcasting Yourself**.
- **Shield to Shore** (July 14–16)  
From the ruggedness of the Canadian Shield descending onto the Great Lakes to the shores of the Atlantic, **Shield to Shore** offers a snapshot of the contemporary and traditional musical forms of this celebrated region. Performances include **TUNS**, featuring Mike O’Neill of The Inbreds, Chris Murphy of Sloan and Matt Murphy of The Super Friendz. Other weekend highlights are Montreal’s multi-lingual hip-hop artist **Boogat**, Franco-Ontarian sister folk group, **Ariko, Lisa LeBlanc** and **The Sadies**.
- **Northern Passages** (July 21–23)  
Beginning at the 49<sup>th</sup> parallel and heading north, this festival celebrates the music, art, film, and dance of Canada’s northern regions. On this journey, we hear the call of throat singers, dancers and folk artists, such as **Le Vent du Nord**, Ojibway singer-songwriter **Nick Sherman**, and new artists including **The Jerry Cans** whose mash up of dance-inducing Inuktitut alt-country, throat singing and reggae has made them one of the fast-rising northern stars.

**Sound Journeys** will see three pairs of singer-songwriters from the UK and Canada exploring Canada’s contemporary cultural landscape, traveling together by train from the Rocky Mountains in British Columbia to the Atlantic Ocean of the East Coast. Neo-soul crooner David Morin will travel with percussionist, drummer, and London-based producer Sarathy Korwar on VIA Train No. 2, the route known as “The Canadian”; artists Flavia Nascimento and Luke Jackson will travel from Halifax on VIA Train No. 15 along “The Ocean” line; and Nick Sherman of Northern Ontario, who sings the boreal forest blues, will join country-folk, singer-songwriter, Jess Morgan, on a journey beginning in Winnipeg. Their train residencies will conclude with a live performance of their collaborations at **Sounds of Home**.

Harbourfront Centre continues its yearly summer tradition of hosting a wide variety of **free** weekend festivals throughout the summer, as well as our popular **Free Flicks** outdoor film series (every Wednesday, June 21 – August 30) and our lakeside social **Dancing on the Pier** (every Thursday, June 22 – August 31). The **Living Ritual Festival** (July 25–27) explores global Indigenous performance, dance and theatre. Additionally, we welcome the return of our regular programming highlights, including our

biennial festival of Iranian culture **Tirgan Festival** (July 27–30), which brings the music, art and cuisine of one of the oldest cultures in the world to Toronto. We invite audiences to soak up the culture of the Caribbean at **Island Soul** (August 4–7); introduce themselves to the many cultures of Africa at **Habari Africa Festival** (August 11–13); while **Beats Breaks and Culture** (August 18–20) is made in Canada this year. Experience Japan through the eyes of Taiwanese artists at **TAIWANfest: Kanpai Japan** (August 25–27), and enjoy great food at the 20<sup>th</sup> anniversary of **Hot & Spicy Food Festival** (September 1–4), and the ever-popular **Veg Food Fest** (September 9–11).

### **About Harbourfront Centre**

Harbourfront Centre is a Canadian charity operating the 10 prime acres of Toronto’s central waterfront as a free and open public site. We celebrate the multiplicities of cultures that comprise Canada and enliven the city through the creative imaginations of artists from across the country and around the globe.

Twitter: @HarbourfrontTO

Instagram: @HarbourfrontCentre

**Press Kit:** <http://smarturl.it/HarbourfrontEPK>

-30-

**Media Contact:**

Victoria Lord | [Victoria@vlpr.com](mailto:Victoria@vlpr.com) | 416-484-9047

POUR DIFFUSION IMMEDIATE

## Les artistes canadiens veulent vous parler, Venez les écouter cet été au Centre Harbourfront.

**Toronto, le 23 mai 2017** - Pour sa saison estivale 2017, le Centre Harbourfront célèbre l'héritage culturel du Canada avec **Sounds of Home**, un hommage musical vibrant à la diversité présente sur un territoire aussi connu sous le nom de l'Île de la Tortue. La saison débute le 27 juin avec **Here in the 6ix : Célébrez la Journée du Multiculturalisme**, un programme offrant une journée complète d'activités gratuites reflétant la riche mosaïque culturelle de Toronto.

Quatre festivals en particulier, se déroulant tous en juillet, forment le cœur de cette vision programmatique qui vise à mettre en lumière des talents canadiens, d'un océan à l'autre. Un large éventail d'événements sera proposé : concerts, comédie, activités familiales, événements culinaires et after-parties ! Nous invitons le public à se joindre à nous tout au long de l'été, à venir se relaxer sur les bords du lac Ontario et à participer à nos festivals, vos festivals annuels préférés, ainsi qu'à nos activités hebdomadaires telles que notre série de musique classique **Summer Music in the Garden**, nos projections ciné en plein air **Free Flicks** ou encore **Dancing on the Pier**.

« Le Centre Harbourfront est une des institutions canadiennes pionnières en matière d'art et de culture contemporaine et entend rester un lieu de rencontre pour les artistes et les amoureux de la culture à la recherche d'expériences artistiques, culturelles, éducatives et récréatives pertinentes », déclare Marah Braye, Directrice générale du Centre Harbourfront. « Nos festivals d'été réunissent des artistes de l'ensemble du Canada et nous rappellent ainsi la multiplicité des voix et des sons qui nous font sentir chez nous ».

Les festivités entourant la Journée canadienne du multiculturalisme qui auront lieu à Toronto et partout au pays seront plus spectaculaires que jamais en cette année de Canada 150, a affirmé **l'honorable Mélanie Joly, ministre du Patrimoine canadien**. Nous avons une occasion unique de célébrer la diversité linguistique, culturelle et régionale du pays. J'invite les Torontois et les visiteurs à se réunir en famille et entre amis pour se joindre à la fête dans cette grande ville cosmopolite et ouverte sur le monde. Ensemble, faisons de 2017 une année mémorable!

### **A propos de Here in the 6ix : Célébrez la Journée du Multiculturalisme**

Toronto, récemment baptisée par la BBC comme « la ville la plus cosmopolite du monde », abrite des communautés venant des quatre coins de la terre. Le mardi 27 juin, le Centre Harbourfront présente **Here in the 6ix : Célébrez la Journée du Multiculturalisme**, un événement gratuit, ouvert au public qui commence aux aurores avec une reconnaissance des terres, un petit-déjeuner entre voisins et un yoga du matin. La journée continue avec de nombreux ateliers pour toute la famille, des performances telles que **Six String Nation** avec Jowi Taylor, une création de danse autochtone contemporaine par

**Red Sky Performance** et l'unique date torontoise du spectacle **Capteurs de Rêves** (une comédie musicale hip-hop présentée par la troupe du Centre des arts de la Confédération). La journée se termine en beauté avec un concert de Kardinal Offishall, un des grands noms de la scène rap de Toronto.

## A propos de Sounds of Home :

- **Our Home On Native Land** (30 Juin – 3 Juillet)  
Cet événement de quatre jours mettra au défi le public et le poussera à s'interroger sur ce qu'est le « Canada » et ce que signifie « être Canadien ». Organisé par Rhéanne Chartrand, résidente programmatrice autochtone au Musée d'Art de McMaster, ce festival reconnaît les apports artistiques des Autochtones et des nouveaux Canadiens au tissu culturel du Canada, ou Kanata. Le festival comprend des spectacles de Kinnie Starr, Vox Sambou, Mob Bounce ainsi qu'un feu d'artifices qui sera joué sur une musique inspirée par les oeuvres des artistes présentés dans le cadre de ce festival.
- **Prairies to Pacific** (7-9 Juillet)  
De la vallée de la Rivière Rouge à la pointe de l'Île de Vancouver, les artistes et musiciens de l'Ouest canadien offrent une large gamme de spectacles, de concerts et d'activités multidisciplinaires, incluant les sons potlatch et pow-wow, de la musique folk, country et pop et de nombreuses vitrines musicales mettant en valeur la soul R&B de **Tanika Charles**, **Dehli 2 Dublin**, **Alex Cuba** ou encore une édition en direct de la comédie primée **Stop Podcasting Yourself**.
- **Shield to Shore** (14-16 Juillet)  
Du bouclier canadien, en descendant sur les Grands Lacs, vers les rives de l'Atlantique, **Shield to Shore** offre un aperçu des formes musicales contemporaines et traditionnelles de cette région célèbre. Au programme : **TUNS**, avec la participation de Mike O'Neill de The Inbreds, Chris Murphy de Sloan et Matt Murphy de The Super Friendz. Les autres moments forts du week-end sont **Boogat**, artiste hip-hop polyglote de Montréal, le groupe folk des soeurs franco-ontariennes **Ariko**, **Lisa LeBlanc** et **The Sadies**.
- **Northern Passages** (21-23 Juillet)  
Regardant vers le 49<sup>ème</sup> parallèle et en direction du nord, ce festival met en lumière la musique, l'art, le cinéma et la danse des régions nordiques du Canada. Tout au long de ce voyage, nous entendons l'appel des chants gutturaux, des danseurs et des artistes folkloriques tels que **Le Vent du Nord**, le chanteur-compositeur-interprète Ojibway **Nick Sherman** ainsi que des nouveaux artistes comme **The Jerry Cans**, dont le mélange d'inuktitut, d'alt-country et de reggae ont fait d'eux l'une des étoiles montantes du Nord.

**Sound Journeys** unira trois duos d'artistes du Royaume-Uni et du Canada. Ensemble, ils exploreront le paysage culturel contemporain du Canada, en voyageant en train depuis les Rocheuses de la Colombie-

Britannique jusqu'à l'océan Atlantique. Le crooner néo-soul David Morin sera accompagné du percussionniste, batteur et producteur londonien Sarathy Korwar à bord du Train N°2, également connu sous le nom de « Canadien » ; Flavia Nascimento et Luke Jackson voyageront depuis Halifax à bord du Train N°15 « L'Océan » ; Nick Sherman, du Nord de l'Ontario et chantant le blues de la forêt boréale, rejoindra Jess Morgan, chanteur-compositeur-interprète de folk et country, pour un voyage qui commencera à Winnipeg. Les fruits de leurs collaborations seront présentés lors d'une performance en direct dans le cadre des festivals de **Sounds of Home**.

Le Centre Harbourfront continue d'accueillir une grande variété de festivals **gratuits** tout au long de l'été, ainsi que nos populaires projections ciné en plein air **Free Flicks** (tous les mercredis, du 21 juin au 30 août) et notre série danse **Dancing on the Pier** (tous les jeudis, du 22 juin au 31 août). Le **Living Ritual Festival** (25-27 juillet) explore les arts, la danse et le théâtre autochtones dans le monde entier. De plus, nous nous réjouissons de retrouver certains de nos festivals phares, tels que **Tirgan Festival** (27-30 juillet), biennale célébrant la culture iranienne et qui offre à Toronto la chance d'accéder à la musique, l'art et la cuisine d'une des plus anciennes cultures du monde. Nous invitons le public à s'imprégner la culture des Caraïbes à **Island Soul** (4-7 août), à découvrir les nombreuses cultures d'Afrique au festival **Habari Africa** (11-13 août) et à assister à **Beats Breaks and Culture** (18-20 août), entièrement consacré au Canada cette année. Venez découvrir le Japon à travers les yeux des artistes taiwanais à **TAIWANfest: Kanpai Japan** (25-27 août) et tentez des expériences culinaires uniques au 20<sup>ème</sup> anniversaire de **Hot & Spicy** (1-4 septembre) et au populaire festival **Veg Food Fest** (9-11 septembre).

## À propos de Harbourfront Centre

Le Centre Harbourfront est une oeuvre de bienfaisance canadienne qui exploite 10 hectares au bord du lac Ontario au coeur de Toronto. Il s'agit d'un espace gratuit et ouvert au public où sont célébrées les multiples cultures qui composent le Canada et animent la ville à travers le talent d'artistes du pays et du monde entier.

Twitter: @HarbourfrontTO

Instagram: @HarbourfrontCentre

**Dossier de presse:** <http://smarturl.it/HarbourfrontEPK>

## CONTACT PRESSE

Victoria Lord

416-484-9047

victoria@vlpr.com